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il:o 143.

Af Herr Friherre D. V. 8chllltzeilheilli; Angående omreglering 
af Kommers-kollegii göromål och indragning af den der
städes ledigblifna presidentlönen m. m.

Då vid frågan om en nödig tillökning af lönerna för eu del i 
statens tjenst anställde, alltför svagt aflönade embetsman nödvändigtvis 
anknyter sig en undersökning, om hvilka embeten möjligen skulle kunna 
sammanslås eller ock helt och hållet indragas, utan skada för ärendenas gång, 
och hvarigenom tillgångar skulle kunna vinnas för tillräckliga aflöningar, 
utan att för detta ändamål föröka statsutgifterna, måste jag ånyo fästa 
Riksdagens uppmärksamhet på den af mig redan förut väckta frågan om 
indragning af Kommers-kollegium, såsom en icke numera tidsenlig insti
tution, och hvars göromål utan svårighet skulle kunna omhändertagas 
dels af andra redan existerande embetsverk, dels genom inrättande af en 
eller annan mindre kostsam, men likväl för ändamålet tillräcklig byrå 
under vederbörligt Statsdepartement.

Riksdagen har förut visat sig gilla ofvannämnda åsigt och afgifvit 
underdåniga skrifvelse!’ i berörda hänseende. Att uppräkna alla de motiv, 
skäl och bevis, som förut i detta ämne afgifvits, torde derför vara öfver
flödigt, utan får jag inskränka mig till att åberopa:

Stats-Utskottets Utlåtande N:o 30 vid 1868 års riksdag,
Stats-Utskottets Utlåtande N:o 37 vid 1869 års riksdag,
Stats-Utskottets Utlåtande N:o 15 vid 1871 års riksdag samt
Riksdagens underdåniga skrivelser af den 8 Maj 1867.
Då emellertid, efter hvad erfarenheten alltid visat, en institution, 

huru gammal och bristfällig den än må vara, aldrig sjelf velat taga nå
got steg för sin reorganisation eller förintelse, har ifrågavarande Kollegium, 
på sätt Kongl. Maj:ts nådiga proposition om statsverkets tillstånd och
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behof vid innevarande riksdag utvisar, uti underdånigt utlåtande af den 
21 sistlidne November, icke allenast icke framställt något förslag för öfver
flyttning af nuvarande Kollega göromål på andra embetsverk, utan fast
mera äskat ökade tillskott och anslag för Kollega fortfarande bestånd 
under sin nuvarande organisation.

På grund häraf anhåller jag vördsamt, att, under hänvisande till 
mitt under den 29 Mars 1867 till Andra Kammarens protokoll afgifna 
yttrande i ämnet, samt 1871 års statsrevisorers berättelse, sidd. 12 och 
13, hvaraf tydligen visas möjligheten att, utan afbidande af en generel 
omgestaltning af embetsverken, en transposition af Kominers-kollegii 
göromål redan nu kan göras, utan skada för ärendenas gång, hos Riks
dagen vördsamt få föreslå:

l:o att något förhöjdt anslag, på sätt Kongl. Kollegium i sin 
ofvannämnda skrifvelse äskat, icke måtte af Riksdagen 
medgifvas;

2:o att Riksdagen ville till Kongl. Maj:s disposition å Teck- 
nologiska Institutets stat uppföra ett extra anslag af 
5000 kronor med underdånig anhållan, att Kongl. Maj:t 
täcktes öfverflytta behandlingen af patentärendena från 
Kollegium till nämnde Institut, om möjligt, redan från 
nästa års början; och

3:o att Riksdagen vid uppgörande af statsregleringen ute
sluter och indrager den hittills utgående, men genom 
siste innehafvarens nyligen timade dödsfall ledigblifna 
presidentlön i Kollegiet.

Om remiss till Stats-Utskottet anhålles ödmjukligen.

Stockholm den 29 Januari 1874.

David von Schultzenheim.


